The Metropolitan Museum of Art New York 28, N.Y.

Le Musée Métropolitain d’Arts de New York

May 28th, 1959.

We are delighted to have Mr. Marchutz’s prints in the Museum’s collection.

His strenght lies in delicacy, in deft suggestion. He should have a wonderful influence on the students who look at our prints, for he will teach them that brutality is not necessarily vitality.

Very sincerely,

A. Hyatt Mayor.

Curator of Prints.

Traduction

Le 28 mai 1959

Nous sommes ravis d’intégrer des estampes de Marchutz dans la collection du Musée. 

Leur force réside dans la délicatesse et l’habilité de la suggestion. Il exercera une influence merveilleuse sur les étudiant qui examineront nos estampes, car il leur enseignera que brutalité n’est pas forcément synonyme de vitalité.

Bien sincèrement

A. Hyatt Major

Conservateur au Cabinet des Estampes

June 1st, 1960

I hung a Marchutz in our Selections Show. This is the toughtful, eloquent head of an Apostle, which is made as nearly as possible of nothing, and yet dominates its section of the exhibition. If  I could have had our usual ample galleries, I would have hung more of Marchutz’s work, but my cramped quarters have forced many sacrifice on me. 

Sincerely yours

A. Hyatt Mayor

Curator of Prints.

Traduction

Le 1er juin 1960

J’ai présenté un Marchutz dans notre exposition/sélection. Il s’agit de la tête méditative et expressive d’un apôtre, réalisée à partir de presque rien et qui cependant domine la section de l’exposition. Si j’avais pu disposer de l’ampleur habituelle des galeries, j’aurais présenté un plus grand nombre d’œuvres de Marchutz, mais la réduction de mon espace m’a contraint à beaucoup de sacrifices.

Vôtre, sincèrement

A. Hyatt Major

Conservateur au Cabinet des Estampes

.

